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R O M Â N I A 
JUDEȚUL SĂLAJ 
CONSILIUL JUDEȚEAN 
Nr. 22488 din 10.11.2023 
 

PROCES VERBAL 
al şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean Sălaj 

din data de 10 noiembrie 2023 
  
Dl. BÎRSAN CRISTIAN-CLAUDIU             

 Stimaţi colegi,            
 Doamnelor şi domnilor.  
 În conformitate cu prevederile art. 179 alin. (2) lit.b) și alin.(3) din O.U.G. nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziția Președintelui Consiliului Județean nr. 361  din 09.11.2023, a fost convocat 
Consiliul Judeţean Sălaj în şedinţă extraordinară convocată de îndată, fiind stabilită 
desfăşurarea acesteia prin intermediul platformei Zoom.    

Asigur conducerea lucrărilor ședinței de astăzi în conformitate cu prevederile 
Dispoziției Președintelui Consiliului Județean Sălaj nr. 80 din 21 martie 2022. 
  La şedinţa de azi, sunt prezenţi on-line 27 consilieri, absenţi fiind domnii: 
Ardelean Cosmin-Vasile, domnul Borna Mihai-Bogdan, domnul Szilágyi Róbert-
István și domnul Președinte Dinu Iancu Sălăjanu. 

* 
Domnul Szilágyi Róbert-István intră  în ședință la ora 9,02        

                                                          * 
Odată cu realizarea convocării şi difuzării materialelor, aţi luat cunoştinţă de 

ordinea de zi a şedinţei. 
Supun la vot ordinea de zi :  
- Cine este împotrivă? Nu sunt. 
- Abţineri? Nu sunt. 
- Pentru? 28 consilieri județeni. 
- Mulţumesc 

* 
Cu 28 voturi “pentru” a fost aprobată următoarea ORDINE DE ZI: 
 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării unui împrumut în valoare 
de 18.640.000 lei, în conformitate cu prevederile art.1 din Ordonanța de urgență a 
Guvernului nr.92/2023 privind aprobarea unor măsuri fiscal-bugetare, prin acordarea 
unor împrumuturi din Trezoreria Statului; 

2. Diverse. 
* 

                                                          *        * 
Dl. BÎRSAN CRISTIAN-CLAUDIU             
1. La punctul 1 al ordinii de zi, respectiv la Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea contractării unui împrumut în valoare de 18.640.000 lei, în conformitate 
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cu prevederile art.1 din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.92/2023 privind 
aprobarea unor măsuri fiscal-bugetare, prin acordarea unor împrumuturi din 
Trezoreria Statului, o invit pe dna. consilier CRIȘAN MARIANA-DANA să 
prezinte raportul de avizare al comisiilor de specialitate.   

* 
Dna. CRIȘAN MARIANA-DANA  
Prezintă raportul de avizare al comisiilor de specialitate.    

*                                                               
Dl. BÎRSAN CRISTIAN-CLAUDIU             
Dacă sunt întrebări, observaţii, discuţii? 
Dl. OLAR NICOLAE  
Am eu, dacă îmi dați voie, sunt Nicolae Olar de la USR. 
Dl. BÎRSAN CRISTIAN-CLAUDIU     
Domnul Olar, în primul rând, vă rog.         
Dl. OLAR NICOLAE  
Mulțumesc. În primul rând aș vrea să subliniez faptul că noi consilierii  USR 

susținem dezvoltarea județului și investițiile care duc la dezvoltarea județului și cred 
că suntem cu toții de acord că această dezvoltare nu se poate face fără bani, repet 
susținem dezvoltarea județului, dar nu suntem de acord să îndatorăm pe viitor 
sălăjenii în orice condiții. Județul Sălaj, știți și dumneavoastră mai are de plătit și alte 
credite contractate, și aș aminti aici doar de două, cel de 65 milioane lei care are 
scadență în 2028 și de cel pe care l-am contractat chiar anul acesta, de 7,5 milioane 
de lei, deci cu împrumutul pe care ni-l cereți azi să-l aprobăm, ajungem aproape de 
100 milioane, adică chiar 20.000.000 euro. 

Domnule Vicepreședinte, în raportul de specialitate se specifică faptul că 
aceste proiecte trebuie finalizate până la 31 decembrie 2023, iar justificare pentru 
aceste împrumuturi se invocă lipsa de resurse financiare și vine întrebarea normală. 
De ce am ajuns în situația ca, la mai puțin de două luni de la termenul limită, iată că 
ne-am trezit că nu avem banii necesari pentru finanțarea cheltuielilor și v-aș întreba, 
după care, dacă îmi dați voie o să mai continui. Dacă nu avem bani de recuperat de la 
Guvern deconturi și în ce sumă? Așa cum am zis, dacă puteți să-mi răspundeți și după 
aia, dacă îmi dați să continui. 

Dl. BÎRSAN CRISTIAN-CLAUDIU     
Sigur că există plăți sau bani pe care îi avem de recuperat de la Guvern, suma 

exactă nu cunosc, dacă doamna director economic mă poate ajuta? 
Dl. MARUȘCA LEONTINA-LUCIA 
Bună ziua, mulțumesc. Într-adevăr avem cereri de rambursare depuse care 

trebuie să le încasăm, dar aceste cheltuieli pentru care luăm împrumutul azi, nu fac 
obiectul cererilor de rambursare. Acestea sunt doar cheltuielile neeligibile, care 
urmează să le achităm din venituri proprii, din împrumuturi, deci nu din ce trebuie să 
ne ramburseze Guvernul. 

Dl. OLAR NICOLAE 
Mulțumesc, înțeleg ce spuneți, din informațiile mele sumele sunt undeva, se 

învârte în jurul cifrei tocmai a împrumutului pe care ni se cere să-l aprobăm și așa 
cum am zis, susțin dezvoltarea județului, suntem de acord inclusiv cu împrumuturi 
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pentru proiecte importante, dar acum ne spuneți că trebuie să vină bani de la Guvern, 
bani care nu au venit și așa cum am zis nu sunt de acord să îndatorăm sălăjenii din 
cauza unui Guvern care nu știu, eu zic că nu știe să administreze România. V-aș 
întreba domnule Vicepreședinte dacă aveți informația, care este gradul de îndatorare 
al județului? Probabil o să-mi spuneți că nu se atinge nivelul maxim de îndatorare 
bugetară permisă de lege, dar vă întreb, pe lângă faptul că îndatorăm sălăjenii pentru 
ani de zile, ce va face Consiliul județean, dacă până se va termina de rambursat aceste 
credite vor interveni și alte nevoi urgente de finanțare? 

Dl. BÎRSAN CRISTIAN-CLAUDIU 
Da, dar nu se atinge gradul maxim de îndatorare bugetară a județului și vreau 

să spun că față de sumele pe care le-ați menționat dumneavoastră, Consiliul județean 
a început să achite din aceste sume, cred că anul acesta am achitat undeva la 10 
milioane de lei, doamna director economic, să mă corectați dacă greșesc. Deci am 
început deja să rambursăm din aceste împrumuturi. Dumneavoastră spuneți că sunteți 
de acord cu împrumuturile, dar nu în orice condiții și eu v-aș spune că aceste condiții 
în care ne împrumutăm în acest moment sunt foarte avantajoase, astfel încât pentru 
Consiliul județean, adică dobândă mică și alte condiții sunt avantajoase înseamnă că 
ne permit să închidem proiectele pe care le avem în derulare, proiecte care se 
finalizează la 31.12.2023, știți probabil că aceste împrumuturi ne ajută să finalizăm 
proiectele acestea care altfel în anii următori s-ar finaliza probabil, sau s-ar ridica la 
costuri mult mai mari. 

Dl. SZILÁGYI RÓBERT-ISTVÁN 
Domnule Vicepreședinte, dacă îmi dați voie să intervin? 
Dl. BÎRSAN CRISTIAN-CLAUDIU 
Vă rog. 
Dl. SZILÁGYI RÓBERT-ISTVÁN 
Mulțumesc. Stimați colegi, vreau să fac câteva precizări înainte de a intra în 

alte dezbateri pe această temă. Vreau să vă spun că acest împrumut, nu numai că este 
necesar, ci este obligatoriu deoarece aceste proiecte pe care noi trebuie să le finalizăm 
până la 31 decembrie 2023, pot suporta și penalități, adică dacă nu le terminăm, 
Comisia Europeană și instituțiile abilitate pot veni împotriva noastră și să ceară banii 
înapoi pe care i-am investit până acum, deci investiția de a termina aceste investiții 
sunt pertinente și obligatorii. Pe de altă parte avem investiții pe care le-am demarat pe 
parcursul anilor, aceste proiecte au fost depuse către finanțare pe Programul Regional 
Operațional, așa că în clipa în care am semnat aceste contracte în zilele următoare, 
banii investiți deja pe care i-am avut se vor întoarce în bugetul Consiliului județean, 
așa că o să avem bani și pe perioada imediat următoare ca să putem finanța proiectele 
pe care le vom derula și anul viitor. Din acest punct de vedere nu există o problemă în 
ceea ce privește bugetul județului Sălaj și vom continua investițiile și anul viitor și 
peste doi ani la fel de bine cum am făcut și până acum. Mulțumesc. 

* 
Domnul Președinte Dinu Iancu - Sălăjanu intră  în ședință la ora 12,09         

* 
 
 



                                                                               4 

Dl. OLAR NICOLAE 
Mulțumesc și eu. Eu înțeleg perfect ce spuneți, dar așa cum am zis în referat, ni 

se spune că am ajuns la lipsa de resurse financiare și așa cum am zis nu înțeleg de ce 
a trebuit să ajungem aici cu două luni înainte? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dacă îmi permiteți să intervin domnule Olar? 
Dl. OLAR NICOLAE 
Da, sigur, vă ascult. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Suntem într-un proces accelerat de dezvoltare a județului Sălaj, așa cum ați 

menționat și dumneavoastră la început și mă bucur că susțineți dezvoltarea și 
investițiile în județul Sălaj, eu vreau să-i mulțumesc personal domnului Boloș, 
Ministrul Finanțelor, apropo de remarcile care le mai aud în spațiu public pentru că a 
găsit această soluție care răspunde nevoilor de cofinanțare la investițiile majore care 
se fac în toată infrastructura din România. Deci astăzi, datorită fondurilor europene 
România se înscrie pe un grad accelerat de dezvoltare, sunt cele mai multe investiții 
pe care le desfășoară autoritățile locale din istoria României, pentru asta trebuie și 
cofinanțări, în același timp trebuie bani pentru pensii, trebuie bani pentru educație, 
trebuie bani pentru sănătate. Mă bucur că avem posibilitatea să luăm acest împrumut, 
garantat de Statul Român prin Trezorerie, cu cele mai mici costuri și astfel să nu 
uzăm de celelalte credite  care le-am contractat decât în măsura nevoilor, pentru că 
acolo dobânzile sunt mai mari și costurile cu acele credite sunt mai mari, în plus 
urmează să semnăm contracte pe fonduri europene care ne vor da posibilitatea să 
rambursăm sumele investite în anumite obiective, drumul 109 R de exemplu. Vom 
recupera de la Guvernul României, de la Uniunea Europeană în jur de 30 și ceva de 
milioane de  lei, bani pe care îi vom investi în următoarele proiecte, dar dacă stăm și 
dormim și facem această dezvoltare și realizăm obiectivele când o să ne dea Guvernul 
sau cineva bani, o să rămânem cu paradigma că suntem județ mic și sărac. De aceea 
vă mulțumesc pentru susținerea pe care până acum ați arătat-o întregului colectiv de 
consilieri județeni și sper și sunt convins că vom reuși să ne ducem mandatul la final 
cu realizările pe care oamenii le așteaptă dintotdeauna. Nu mai putem să invocăm 
lipsa banilor, nu mai putem să invocăm lipsa proiectelor, trebuie să dezvoltăm acest 
județ să găsim sursele necesare pentru definitivarea tuturor lucrărilor pe care le avem. 
În plus trebuie să fim aproape de mediul de afaceri, de antreprenori, pentru că ei 
muncesc, vin cu cereri de plată, noi trebuie să găsim sursele de finanțare prin care să 
nu-i blocăm. Nu spun că nu am putea să-i plătim la 90 de zile, să intrăm în litigii și 
așa mai departe, trebuie să susținem mediul de afaceri pentru că sălăjenii noștri sunt 
angajații acestor firme și au de plătit facturi, au de plătit cheltuielile casnice pe care 
fiecare familie le are și de aceea Consiliul județean va fi întotdeauna un partener de 
nădejde al mediului de afaceri prin investițiile pe care le derulează dintotdeauna, vă 
mulțumesc. 

Dl. OLAR NICOLAE 
Domnule Președinte, nu vreau să monopolizez discuția să dau cuvântul și altor 

colegi dacă vor să ia cuvântul, doar atât aș vrea să vă mai spun și am spus și eu, 
județul într-adevăr are nevoie, nu numai Sălajul, orice județ are nevoie de bani pentru 
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dezvoltare și ați spus foarte bine și susțin și eu, Consiliul județean nu trebuie să stea 
cu mâna întinsă la Guvern, preocuparea noastră a Consiliului județean, a autorităților 
locale și aici aș face apel și la restul primăriilor, la Primăria Municipiului Zalău și la 
primăriile din județ. Ar trebui preocuparea noastră și a lor să fie să aducă bani, să 
atragă investiții să producă bani și mai puțin cum ați zis și dumneavoastră să stea cu 
mâna întinsă” la Guvern sau cu gândul la împrumuturile pentru care vom plăti 
dobânzi ani buni și care așa cum am zis restrâng destul de mult capacitatea de 
îndatorare a administrației, rolul lor este să găsească soluții alternative. În final o să 
votez cu „abținere”, cu toții suntem de acord că pentru a dezvolta comunități locale 
este nevoie de bani, dar mai ales în contextul social-economic actual, eu zic că este 
nevoie de multă chibzuință în cheltuirea banului public. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Îmi cer scuze că vă întrerup. Vi se pare că suntem nechibzuiți că închidem un 

drum sau UPU primiri urgențe, dacă acolo noi nu am avut fonduri europene pe care 
să le absorbim și a crescut datorită condițiilor geostrategice, geopolitice, au crescut 
prețurile. Ce să fi făcut, să închidem acea unitate spitalicească că nu avem bani sau să 
găsim soluții? Dumneavoastră votați cum vreți. 

Dl. OLAR NICOLAE 
Nu. Aveți dreptate. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Eu vă mulțumesc foarte mult pentru intervenție și cred că am fost destul de 

clar. Lucrările vor merge înainte pentru că avem soluții și Guvernul României a găsit 
această posibilitate, ne-a dat această resursă de împrumut pentru cofinanțarea 
lucrărilor pe fonduri europene. Din păcate la acest proiect atât s-a putut, fondurile 
eligibile au fost mai mici, am găsit soluții, mergem înainte și definitivăm tot ceea ce 
avem ca proiect de finalizat. 

Dl. PANIE SERGIU 
Domnule Președinte, îmi dați voie? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă rog, domnule consilier. 
Dl. PANIE SERGIU 
Văd că în ritmul ăsta ajungem să batem toate recordurile posibile la 

împrumuturi de fonduri, am ajuns la valoarea de 100 milioane  într-un singur mandat. 
Nu văd sau nu am văzut nicio investiție nouă finalizată și chiar vă întreb dacă 
investițiile cuprinse în raportul de specialitate pe care îl menționați, vor fi finalizate 
până la sfârșitul anului. O să fie, m-aș mira! Dar în raportul de specialitate ați 
menționat și faptul că aceste cheltuieli neeligibile au fost influențate pe parcursul 
derulării proiectelor atât de creșterea neașteptat de mare a prețurilor la materiale de 
construcții precum și din cauza necesității adaptării proiectelor? Eu, din câte cunosc, 
sau noi din câte cunoaștem, prețurile au stagnat, iar în unele situații chiar au scăzut, 
am mai solicitat în cadrul unor ședințe o evaluare a acestor cheltuieli pentru că atunci 
când am actualizat valorile ni s-au spus aceste chestiuni pe care le-am înțeles, dar 
atunci când s-au diminuat creșterile prețurilor nu am văzut nicio discuție, nicio 
hotărâre de diminuare sau ajustare a prețurilor în minus, mai mult, dezvoltarea 
județului s-a făcut și până când ați venit dumneavoastră atât pe infrastructura de  
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drumuri județene, cât și pe infrastructura de sănătate, fără a lua credite atât de mari și 
într-o perioadă atât de complicată, eu cred că se exagerează puțin și ne prezentați așa 
într-un mod în care chiar suntem obligați și chiar nu avem altă soluție, mai sunt și alte 
soluții, domnule Președinte și cred că ar trebui, pe lângă faptul ca să cheltuim sumele 
de bani chibzuiți, ar trebui să găsim și alte alternative, așa cum a zis și colegul nostru. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă rog să-mi dați exemplu, că știți? 
Dl. PANIE SERGIU 
Nu am să vă dau exemplu, pentru că dacă vi-l dau nu o să-l înțelegeți, lăsați-mă 

să termin, pentru că exercițiul pe care l-am aplicat noi este acolo, este la dispoziția a 
trei persoane și inclusiv și a  dumneavoastră și se poate verifica. Sigur, câteodată 
poate este nevoie să apelez și la acest exercițiu sau instrument de împrumut, dar nu la 
o valoare atât de mare și nu pe spatele sălăjenilor, deci domnule Președinte, cred că ar 
trebui să vegheați mult mai atent și să vă luați niște oameni mult mai specializați pe 
domeniile de dezvoltare  a acestui județ și să identificați soluțiile cele mai potrivite. 
Mulțumesc. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Mulțumesc și eu. O să dau un răspuns foarte scurt, eu îi mulțumesc doamnei 

Marușca Leontina pe care o socotesc un profesionist desăvârșit, îi mulțumesc 
doamnei Ghilea, le mulțumesc celor de la Spitalul Județean, le mulțumesc 
constructorilor pentru că mergem înainte și facem o treabă foarte bună, acest proiect 
de la UPU, de exemplu, a fost întrerupt pentru că era prost gândit, s-a revenit asupra 
lui, l-am modificat atât cât s-a putut modifica și suntem astăzi în stare să-l finalizăm 
în condiții foarte bune și să corespundă nevoilor primiri urgențe. Pe drumul județean,  
care l-am contractat, mă bucur că am ajuns la finalizare și luni îl inaugurăm. Vizavi 
de această demagogie, împrumuturi mari și așa mai departe, vreau să vă spun că am 
fost consilier local, domnule Panie și într-o ședință la Consiliul Local Zalău, primarul 
Ciunt pe car îl respect, a contractat un împrumut, la care eu nu m-am opus, de 80 de 
milioane într-o singură ședință. La urmă s-a renunțat la acel împrumut pe urmă s-a 
revenit cu alte sume și așa mai departe. Dezvoltarea necesită bani, chibzuința 
înseamnă: a face corect licitațiile și a dezvolta județul pe măsura posibilităților lui, 
acești bani se reîntorc pe urmă în economia județului Sălaj și astfel se dezvoltă 
întreaga comunitate. Referitor la remarca dumneavoastră că s-a dezvoltat județul, da, 
s-a dezvoltat județul dar într-un ritm mult mai lent pentru că, domnule consilier 
Panie, fost Vicepreședinte la Consiliul județean, mă provocați și îmi place provocarea 
dumneavoastră. Ați avut o execuție bugetară în 2017 de 11 milioane de lei, în anul 
2018 de 18 milioane de lei, în 2019 de 34 milioane de lei, astăzi la această oră avem 
plăți, pe ceea ce înseamnă dezvoltarea județului Sălaj cu fonduri europene, cu fonduri 
guvernamentale de 221 de milioane de lei, deci ca să investești 11 milioane și să-ți 
rămână bani necheltuiți, nu-ți trebuie credit. Ca să dezvolți la nevoile comunității și 
pentru a da încredere oamenilor că și în județul Sălaj se poate, ai nevoie și de credite. 
Eu am făcut credite acasă ca să-mi cumpăr casă și nu am greșit, mi-am plătit creditul 
pentru că am fost harnic și mi-am făcut din nou bani. Demagogia că județul Sălaj prin 
luarea de credit este o povară pe umerii cetățenilor județului Sălaj, rămâne doar 
demagogie. Creditele nu le plătește fiecare om în parte, creditele sunt garantate de 
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către Guvernul României și atunci vă spun ceva, domnule Panie și tuturor 
consilierilor, nu o să stăm să nu ne dezvoltăm, invocând că nu avem bani și n-am luat 
credite, da, ne luăm credite care le investim în infrastructura nu în funcționare și dacă 
ne uităm puțin la cel mai mare buget al județului Sălaj, din județul Sălaj nu al 
Consiliului Județean Sălaj o să vedem, 248 de milioane proiectare de buget pe 
dezvoltare și o să vedem execuția bugetară în septembrie de 40 de milioane, la noi o 
să vedeți o proiecție de 178 de milioane pe dezvoltare și astăzi în noiembrie avem 
deja făcute 221 de milioane plăți, asta înseamnă dezvoltare pentru că dacă nu faci 
drumuri, dacă nu faci un sistem de sănătate competitiv, nu poți să ai dezvoltare și nu 
o să intrăm în demagogia poverii împrumuturilor, ci o să intrăm în paradigma 
normală a dezvoltării acestui județ pe măsura nevoilor. Astăzi, prin dotările pe care 
le-am făcut la Spitalul Județean, suntem cei mai performanți în ceea ce înseamnă 
actul medical urologic din toată Transilvania prin dotarea cu aparatură necesară a 
unor specialiști de calibru național, mă refer la medicii de la urologie, le-am dat 
posibilitatea să-și pună în aplicare și să vină în sprijinul cetățenilor și celor în nevoi 
prin competențe și prin dotări, prin aparatură medicală de cel mai înalt nivel, 
operațiile care se fac în secția de urologie se pot face datorită competențelor acelor 
medici și datorită aparaturii de specialitate pe care am cumpărat-o, inclusiv prin 
credite! Asta cred că este datoria noastră să ridicăm nivelul de trai și calitatea vieții în 
județul Sălaj să întărim convingerea copiilor noștri și a oamenilor că se poate trăi 
civilizat în județul Sălaj 

Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA 
Bună ziua! Îmi dați voie să intervin și eu? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Cu cea mai mare plăcere, doamna consilier. 
Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA 
Vă mulțumesc mult. Am ascultat cu mare interes intervențiile colegilor noștri și 

ale dumneavoastră și apreciez discursul pe care l-ați avut și dumneavoastră și colegii 
mei. Aș începe cu exemplul pe care l-ați dat referitor la Municipiul Zalău, nu este 
chiar în favoarea dumneavoastră în sensul că s-a contractat un împrumut. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Eu nu am pronunțat nici un nume. 
Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA 
Dacă îmi dați voie să închei și jur, eu nu am intervenit, mulțumesc mult. Deci 

exemplul pe care l-ați dat referitor la împrumutul mare pe care, în calitatea de 
consilier local l-ați aprobat iar ulterior Primarul Ciunt și conducerea Primăriei 
Municipiul Zalău a revenit și a identificat noi soluții de finanțare, astfel încât a 
renunțat la astfel de împrumuturi dovedește responsabilitate din partea conducerii 
respective și apreciez faptul că au găsit alte soluții, probabil că ar trebui noi să căutăm 
mai mult să nu ne uităm la cele mai facile modalități de a obține bani, împrumuturile 
ci să căutăm soluții care să ne permită să finanțăm ceea ce e finanțat, încă o dată fiind 
și consilierii PSD de acord și dornici de a dezvolta Sălajul în cel mai minunat chip cu 
putință. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Îmi puteți da un sfat? Să-mi spuneți o altă alternativă, dacă puteți? 
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Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA 
Nu vreau să dau sfaturi. Domnule Președinte, dacă mă luați de consilier la 

salariul respectiv. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă iau doamna, onorific, cum să nu, vă aștept. 
Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA 
Nu onorific, eu vreau pe bani. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Pe bani nu vă iau că nu faceți față. 
Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA 
Aveți consilieri pe bani care vă pot sfătui impecabil. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Am. 
Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA 
Deci, acum am două întrebări la care aș dori să primesc răspuns. Unu, în câți 

ani se rambursează cele 100 milioane de lei împrumutate în acești 3 ani? Cât 
reprezintă împrumutul, cât dobândă? Și acestea sunt cele două întrebări, continuând 
cu faptul că sunt de acord și cu domnul Olar, însă cu precizarea că după 2024 oricine 
va veni la conducerea Consiliului județean în urma alegerilor ce se vor desfășura vor 
avea o mare problemă cu datoriile și riscul. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
De aceea o să rămân aici, ca să nu aibă alții probleme. 
Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA 
Vă promit că închei, doar două cuvinte mai am și închei și apoi nu mai zic 

nimic, ascult ce-mi spuneți dumneavoastră ca un elev ascultător, ce sunt. 
Deci oricine va veni după 2024 la conducerea Consiliului județean că va fi 

USR, că va fi PSD va avea o mare problemă și un risc enorm ca ceea ce dezvoltăm 
azi cu atât împrumut să fie o frână după 2024 în dezvoltarea Sălajului, ca atare sper să 
fim cât mai responsabili în ceea ce înseamnă guvernarea și cheltuirea banului public 
și să găsim soluțiile cele mai bune pentru a dezvolta Sălajul. Vă mulțumesc, am 
încheiat. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Și eu vă mulțumesc. Doamna director, vă las să dați cifre despre dobândă, 

despre rambursare. Ultimul credit poate fi rambursat de la 3 ani la 5 ani, în funcție de 
posibilitățile pe care dezvoltarea României le va acorda administrațiilor locale. Vă 
rog. 

Nu se aude, posibil este închis microfonul. Vă spunea doamna director că anul 
viitor încheiem rambursarea primului credit de aceea nu o să  fie o provocare pentru 
mine să conduc județul nici peste un an de zile cu acordul cetățenilor, bineînțeles. 

Dl. PANIE SERGIU 
Să nu ne grăbim, domnule Președinte. 
Dna. MARUȘCA LEONTINA-LUCIA 
Creditul din 2022, cel luat de la BCR, avem perioada de rambursare de 13 ani 

cu dobândă de 2,15. Creditul luat în luna mai, anul acesta tot așa am optat pentru 
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creditul pe 5 ani, puteam între 3 și 5 ani, am optat pentru creditul pe 5 ani o să-l 
terminăm în 2028. Și creditul care îl propunem azi tot pe 5 ani cu dobândă de 1,5 plus 
ROBOR-ul. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Mulțumesc, doamna director. Dacă mai sunt și alte intervenții? 
Dl. COSTINAȘ OVIDIU 
Am și eu o scurtă intervenție, domnule Președinte. Reiterând tot ce au discutat 

colegii, în clipa de față, rămâne totuși o sumă mare de achitat ca și credite rămase, am 
înțeles de la domnul Vicepreședinte până ați intrat dumneavoastră că s-au achitat 
circa 10 milioane în cursul acestui an. Rămân aproape 100 milioane în continuare, 
ceea ce înseamnă groso-modo în euro 20.000.000 euro, este o sumă mare până la 
urmă. Mai departe, v-am solicitat din partea grupului nostru un sumar al veniturilor și 
a cheltuielilor care s-au făcut până acum la obiectivul de investiții de la UPU 
SMURD, dacă se poate pe următoarea ședință, la ședința ulterioară ca să vedem cum 
stăm cu cheltuielile și cu gradul de realizare și am și o întrebare punctuală legat de cei 
12 milioane, care se vor aloca din acest credit, drumului de la Ciocmani, dacă el este 
recepționat pe săptămâna viitoare, din câte am înțeles. Nu s-au făcut până acum 
plățile ca să fim la zi și cu recepționarea drumului? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Urmează. O să veniți la noi, la Consiliul județean, o să mergeți la Investiții și la 

doamna Marușca și o să vă explice procesul de finalizare a plăților și de recepție. 
Dl. COSTINAȘ OVIDIU 
Am înțeles. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Bine, vă așteptăm. Dacă mai sunt alte intervenții? Nu sunt. 
                                                          * 

 Supun la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este împotrivă? 9 consilieri județeni: Irimiea Anca-Manuela PSD, 

Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-Ioan PSD, Demle Alin PSD, Opriș Alin-
Florin PSD, Souca Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean 
Gheorghe PSD, Costinaș Ovidiu PSD. 

- Abţineri? 1 consilier județean: Olar Nicolae USR 
- Pentru? 18 consilieri județeni plus Președintele Consiliului Județean Sălaj 
- Mulţumesc. 

* 
Cu un număr de 19 voturi “pentru”, 9 ”împotrivă” şi  1 ”abţineri”, a fost 

adoptat proiectul de hotărâre privind aprobarea contractării unui împrumut în valoare 
de 18.640.000 lei, în conformitate cu prevederile art.1 din Ordonanța de urgență a 
Guvernului nr. 92/2023 privind aprobarea unor măsuri fiscal-bugetare, prin acordarea 
unor împrumuturi din Trezoreria Statului. 

* 
Se adoptă Hotărârea Nr. 153 

* 
                                              *                    * 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  



                                                                               10 

2. Diverse 
Dacă la diverse mai aveți intervenții?. 
Dl. PANIE SERGIU 
Am eu o întrebare, domnule Președinte. Ați fost zilele trecute în teritoriu și ați 

inaugurat un drum în Comuna Sâg, puteți să ne dați mai multe date sau este și colegul 
nostru Pop Gheorghe? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Nu am fost zilele trecute, am fost săptămânile trecute, domnule Panie. 
Dl. PANIE SERGIU 
În săptămânile trecute, da ați inaugurat acest drum, s-au finalizat, ne spuneți 

ceva despre acea investiție? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Ce vreți să vă spun? Am spus în conferință de presă, nu știu ce v-ar interesa, că 

vă spun cu drag, nu este o problemă. 
Dl. PANIE SERGIU 
Lucrarea este în regulă, s-a finalizat, s-a recepționat? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Nu puteam să-l inaugurăm fără recepție, domnule consilier. Deci totul este în 

regulă, s-a recepționat acea lucrare, ne bucurăm, acolo am avut economii de 400.000 
lei, nu s-a cheltuit toți banii pentru că am găsit soluții să facă mai ieftin. 

Dl. PANIE SERGIU 
Câți kilometri au fost acolo, dacă știți? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Dar dumneavoastră sunteți vicepreședinte și știți drumurile din Sălaj? Nu le 

știți? 
Dl. PANIE SERGIU 
Nu, nu sunt vicepreședinte, vă întreb… 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Ați fost, mă scuzați, păi nu știți câți kilometri are drumul acela, dacă îmi 

spuneți că mi-ați lăsat proiecte sau recunoașteți că nu mi-ați lăsat proiecte până la 
urmă. Unde vreți să ajungeți? 

Dl. PANIE SERGIU 
Nu vreau să ajung în altă parte, că l-ați inaugurat dumneavoastră și nu ați 

specificat nicăieri faptul că o contribuție importantă a fost de pe celălalt mandat, ceea 
ce este corect  și ar trebui să menționați. 

 Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Care ar fi contribuția, domnule vicepreședinte, fost vicepreședinte? Tot timpul 

duceți discuția în partea asta și vă înțeleg, dar nu este în favoarea dumneavoastră, că 
dacă ați avut finanțare, dacă din 2014 ați semnat finanțări și până în 2020 ați făcut 7 
km de drum județean și din 2020, cu toate că trebuia închis. Știți bine, în 2021 
exercițiul financiar, că alte județe, tot manageriate de PSD  au făcut aceste lucruri. Vă 
dau de exemplu Maramureșul și vă dau Bistrița-Năsăud. În județul Sălaj a trebuit să 
continuăm niște lucrări începute, altele, să facem achiziții, vorbeați de drumul de la 
Tusa, achiziția este făcută în mandatul meu. Dacă ați avut bani, de ce nu le-ați făcut? 
De ce le-ați făcut pe ultimii 3 ani și azi să tragem din greu să terminăm drumul de la 
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Creaca cu 4,5 lucrări făcute acolo pe 2 km, inclusiv gaz, toate aceste lucrări dacă ar fi 
fost făcute din timp și la calitatea la care sunt făcute azi ne costau mai puțin, nu mai 
erau atâtea sume neeligibile datorită faptului că le-ați tergiversat și vă țineau 
achizițiile câte 5 ani de zile sau implementarea unui proiect 6,7 ani, am ajuns în 
situația ca azi să contractăm, inclusiv împrumuturile pentru a nu pierde bani europeni. 
Vă dau un exemplu pe DJ 109E, sumele care au fost acordate prin fonduri europene 
au fost 103 milioane, dacă nu luam împrumut acel drum nu aveam cum să-l realizăm, 
sunt 34 km care s-au făcut într-un an și trei luni. Dați-mi vă rog exemple de obiective 
pe care dumneavoastră le-ați făcut înainte în timp atât de scurt și la calitatea la care 
este acum. Îmi tot spuneți, că ați avut proiecte că ați avut finanțare, păi cine v-a oprit 
să lucrați oameni buni? Am reluat șantiere care erau, domnule, vă rog să mă lăsați să 
termin acum că ați pornit, obișnuiți-vă să vă răspund și să fiu și informat că nu sunt 
degeaba în funcția asta. Sunt pentru că mi-am dorit să ridicăm nivelul de trai în 
județul Sălaj, să-l dezvoltăm, îmi era rușine să umblu prin județul Sălaj pe drumuri de 
pământ pe drumuri județene, nu se mai poate și nu se va mai întâmpla așa ceva. Noi 
nu vom mai fi tratați ca un județ mic, s-a dus vremea propagandei securiste, domnule 
Panie, s-a dus vremea, înțeleg toate, nu vă supere realitățile, știu ce se fabrică în 
laboratoare, dar nu mă deranjează, mă interesează doar dezvoltarea județului Sălaj și 
ridicarea încrederii sălăjenilor în potențialul pe care îl are acest județ și o să 
demonstrăm că putem. Vă rog. 

Dl. PANIE SERGIU 
Ați uitat că la preluarea mandatului au fost niște economii substanțiale, tocmai 

în vederea rezolvării acestor probleme. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Domnule Panie, toate economiile nu sunt valabile, dacă nu sunt puse în 

practică, am văzut foarte mulți oameni care au fost prinși cu banii în dulap și a venit 
reforma monetară și au rămas cu hârtiile. Noi avem nevoie, nu de excedent bugetar, 
ci de drumuri, de spitale, de parc industrial, de centură ocolitoare și așa mai departe. 
Noi avem nevoie de școală pentru copii cu dizabilități, sunt împărțite în trei locații. 

Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA  
Cu toate că nu sunt de acord, Domnule Președinte că ceea ce spuneți este în 

regulă doar într-adevăr munca este grea și banii care au alimentat bugetul, inclusiv 
anul trecut din fonduri europene, bani care ne-au venit în urma investițiilor nu se 
poate spune că în mandatul anterior nu s-a făcut nimic pentru că dovadă este. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
S-au făcut 7 km de drum județean, doamna Souca, cu tot respectul pentru 

dumneavoastră și pentru munca dumneavoastră, 7 km de drum județean și acum în 
mandatul acesta în 3 ani 152, despre asta este vorba. 

Dl. PANIE SERGIU 
Atâta s-au finalizat în mandatul acesta, domnule Președinte. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Dacă ați avut bani de ce nu i-ați făcut, nu vă înțeleg oameni buni. 
Dl. PANIE SERGIU 
Domnule Președinte, nu exagerați! 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  



                                                                               12 

Vă deranjează că județul Sălaj se dezvoltă, bucurați-vă, sunteți sălăjeni și puteți 
să circulați pe drumuri la cel mai înalt standard realizat 

Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA  
Ați intrat în zona aceea de propagandă, care chiar spuneți că o dezavuați și nu  

sunteți de acord cu ea, duceți exact în zona aceea. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Eu nu fac propagandă, eu vă spun doamna Souca, am impresia că nu înțelegem 

bine limba română sau nu o înțelegem la fel. Ce propagandă am făcut? Am spus așa: 
Consiliul Județean Sălaj a realizat 7 km de drum județean din 2014 până în 2020, din 
2020 de când am venit am făcut 152 km de drum  județean. Care este propaganda? 

Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA  
Faptul că nu recunoașteți investițiile și dezvoltarea ce s-a realizat înainte, unu. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Cum să nu, am spus: 11 milioane, 18 milioane, 34 milioane, cum să nu, 

recunosc.  
Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA  
Nu am venit peste dumneavoastră, am ascultat argumentul, rugămintea mea 

este, dați-mi voie să vi-l spun. Deci, unu, nu recunoașteți niciodată faptul că înainte 
au fost investiții și că s-au realizat, Spitalul Județean arată cum arată datorită modului 
în care au fost investiți banii atunci, drumurile din județ erau recunoscute față de 
Bihor și Cluj ca fiind cele mai bune drumuri și dovada era, toți cei care veneau în 
inspecții din mediul universitar, în instituțiile de învățământ din Sălaj, apreciau cât de 
bune sunt drumurile. Dați-mi voie să închei. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Drumuri naționale, doamnă. Au fost pe la Cormeniș sau nu cunoașteți județul 

bine? Au fost pe la Zalha? Au fost la Tusa? Nu, doamna Souca, stați un pic, au fost 
cumva pe drumurile astea? 

Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA  
Nu are rost, eu închei discuția, nu port o polemică. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Bine faceți că nu este în favoare. Nu o să vă las să mă ponegriți cât vreți. Îmi 

place să discut cu dumneavoastră, chiar dacă vă este ciudă. 
Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA   
Mie nu-mi este ciudă. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Au fost la Tusa oamenii respectivi? 
Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA   
 Doar că nu aveți niciodată răbdare de a asculta pe ceilalți care nu au același 

punct de vedere. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Am, doamnă, dar știu că propaganda vă este servită pe bandă și în laboratoare 

bine gândite de către sistemul securist, nu-mi este frică, dar nu vă mai las să vorbiți 
urât de județul Sălaj. Recunosc toată dezvoltarea care a fost înainte, îi felicit, au  făcut 
cât au putut, azi facem cât putem. Vă rog. 
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Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA  
Închei discuția, este mai mult decât mi se pare că ar putea să ducă un 

intelectual  ca atare    cred că nu are rost să mai discutăm. Mulțumesc. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Foarte bine, doamnă, îmi place. Vă rog. 
Dl. OLAR NICOLAE 
Dacă îmi dați voie, mai am eu o întrebare la diverse. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Da, poftiți domnule Olar. 
Dl. OLAR NICOLAE 
Dacă s-a stabilit data în care va avea loc premierea elevilor olimpici pentru 

care noi am insistat și pentru care am primit de la dumneavoastră promisiunea că va 
avea loc în decembrie, dacă se știe o dată? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Domnule Olar, săptămâna viitoare o să-l invit pe domnul Panie, care este lider 

de grup la consilieri PSD, o să-l invit pe domnul Ardelean cu domnul Vicepreședinte 
și o să luăm o hotărâre împreună săptămâna viitoare, îl anunț pe domnul Panie și pe 
domnul Ardelean și o să-i apelez telefonic, să-i întreb când sunt disponibili și să 
găsim cu toții o zi potrivită să discutăm acest aspect și să luăm o decizie împreună. 
Tocmai pentru a nu fi suspectate de partitism. 

Dl. PANIE SERGIU 
Domnule Președinte, dacă îmi dați voie, cred că luni există o întâlnire 

punctuală la Consiliul județean și poate ar fi benefic în ziua de luni. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Nu știu sigur, dacă luni voi fi, dacă pot, dacă îmi permite programul, dar o să 

vă sun și de comun acord vom lua această decizie. Bine? 
Dl. PANIE SERGIU 
Bine. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Vă mulțumesc foarte mult pentru participare și vă doresc un weekend frumos. 

Doamne ajută! Numai bine!Nemaifiind alte puncte înscrise pe ordinea de zi, declar 
închise lucrările şedinţei de azi. 

 
    PREȘEDINTE, 

               Ptr. SECRETARUL GENERAL    
Dinu Iancu  - Sălăjanu                                   AL JUDEȚULUI, 

      
                                POP LETIȚIA 
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